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`P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.5.1.2016 
posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku,  

odbytego w dniu 22 stycznia 2016 roku. 

 
 Na stan 8 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 – lista obecności                                  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego – 

Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz, 

 Inspektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin, 

 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

przywitał przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił porządek posiedzenia: 

 

1. Analiza projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia statutu Miejskiego Ośrodka Sportu 

i Rekreacji w Olecku. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wolne wnioski.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Analiza projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia statutu Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

poinformował, iż do teczki komisji wpłynęło zestawienie proponowanych zmian w  stosunku 

do obecnie obowiązującego statutu. 

Poprosił dyrektora MOSiR o wyjaśnienie, z czego wynikają zaproponowane zmiany.  

 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

wyjaśnił, że do pierwotnego tekstu statutu, kiedy ośrodek był jeszcze zakładem budżetowym, 

wprowadzono wiele zmian w związku ze zmianą przepisów prawa. Dokument był trudny do 

czytania, stąd proponuje się tekst jednolity statutu.  

W rozdziale 1 zrezygnowano z wyliczenia wszystkich podstaw prawnych, według których 

działa ośrodek na rzecz ogólnego zapisu, iż MOSiR działa na podstawie obowiązujących 

przepisów prawa oraz statutu. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz  

podziękował pracownikom Wydziału Edukacji (…) za przygotowanie zestawienia zmian.  

Zgłosił uwagę, iż w rozdziale 3 brakuje zapisu, kto odwołuje dyrektora. Zaproponował, aby                 

§7 ust. 2 otrzymał brzmienie: 

„2. Pracą MOSiR kieruje dyrektor powoływany i odwoływany przez Burmistrza Olecka.”. 

Podkreślił, że dużo zmian wprowadzono do §5, w którym widzi otwarcie się na potrzeby 

organizacji pozarządowych i osób aktywnych. 
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Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

podkreślił, iż zmieniły się przepisy prawne co do kąpielisk. W Olecku nie ma typowych 

kąpielisk, są jedynie miejsca przeznaczone do kąpieli i stąd odpowiednie zapisy znalazły się                           

w statucie.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy nie warto ująć w statucie zapisów dotyczących Karty Oleckiej Rodziny 3+. 

  

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

jego zdaniem nie ma potrzeby zawierania takich zapisów w statucie, bo jeśli będą ustanowione 

kolejne zniżki, to trzeba będzie zmieniać statut. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz  

dodał, że jeśli do tej pory nie było stosownych zapisów w statucie, a karta funkcjonuje, to nie 

ma takiej potrzeby. 

  

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, jaką bazą noclegową dysponuje obecnie MOSiR. 

 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż obecnie ośrodek dysponuje polem namiotowym, które jest zgłoszone do bazy 

Green Velo (Wschodni Szlak Rowerowy). 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, czy planowane jest wykonanie podłączeń do mediów dla camperów. 

 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, że kończy się okres trwałości projektu i ośrodek wykona 4 stanowiska we 

własnym zakresie.  

 

Komisja przyjęła poprawkę w §7 ust. 2, który otrzymał brzmienie: 

„2. Pracą MOSiR kieruje dyrektor powoływany i odwoływany przez Burmistrza 

Olecka.”. 

 

Opinia komisji: 

Komisja, uwzględniając przyjętą poprawkę, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku. 
 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

poinformował, iż do teczki komisji wpłynęły następujące sprawy: 

 wniosek radnego Macieja Juchniewicza dotyczący rozpoczęcia prac nad zmianami                 

w statucie oraz nad uchwałą o konsultacjach społecznych oraz odpowiedź Burmistrza 

na wniosek; 

 pismo Przewodniczącego Rady Miejskiej dotyczące wniosku o powołanie zespołu do 

spraw nazewnictwa informujące, iż Komisja Oświaty (…) jednogłośnie postanowiła 

przekazać wniosek do rozpatrzenia Komisji Statutowej; 

 pisma radnych Justyny Cieślukowskiej i Pawła Giełazisa z informacją, iż mieszkańcy 

Osiedla Siejnik nie chcą wprowadzenia nazw ulic na osiedlu; 
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 wnioski Komisji Planowania (…) i Komisji Polityki Prorodzinnej (…) w sprawie 

przekazania wniosku dotyczącego powołania zespołu do spraw nazewnictwa do 

analizy Komisji Statutowej; 

 projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia statutu Miejskiego Ośrodka Sportu                             

i Rekreacji w Olecku. 

 

Innych spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Wolne wnioski.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz  

nawiązując do zgłoszonego wniosku stwierdził, iż komisja powinna zająć się pracą nad 

zmianami w statucie Gminy Olecko. Jednak na początku roku warto byłoby porozmawiać                  

o Komisji Statutowej i zasad jej pracy, bo spraw do omówienia jest dużo. Podał pod rozwagę 

przyjęcie planu pracy i regularne posiedzenia co miesiąc lub co dwa miesiące i zajęcie się 

również uchwałą w sprawie konsultacji społecznych.  

Jeśli chodzi o nazewnictwo ulic jego zdaniem jest to domena Komisji Statutowej.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

poddał pod głosowanie wniosek, czy komisja winna pracować według przyjętego planu pracy. 

 

Komisja przy 6 głosach za, 1 przeciw i 1 wstrzymującym przyjęła wniosek, aby Komisja 

Statutowa pracowała według przyjętego planu pracy.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zwrócił uwagę, że komisja w zeszłym roku nie zrealizowała 2 tematów, m.in. aktualizacji 

Statutu Gminy Olecko. Jeśli termin posiedzenia zostałby ustalony na luty, to wówczas 

spłynęłyby propozycje zmian od radnych i komisja mogłaby rozpocząć prace nad statutem. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz  

jego zdaniem warto byłoby zorganizować posiedzenie komisji w lutym, aby osoby 

zainteresowane zgłosiły swoje propozycje.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zaznaczyła, iż ze statutem pracują głównie kierownicy wydziałów i ich sugestie zmian również 

byłyby potrzebne. 

  

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

oznajmiła, że ze strony kierowników będą poprawki natury formalnej, czy „kosmetycznej”. 

Jeśli chodzi o kierunki zmian statutu i propozycje co do skrócenia terminów odpowiedzi na 

wnioski będzie to trudne do zrealizowania w przypadku Wydziału GKO, który otrzymuje 

kilkadziesiąt wniosków do zrealizowania. Odnośnie innych strategicznych zapisów oczekują 

propozycji od radnych. 

 

Po krótkiej dyskusji komisja zdecydowała, iż w planie pracy zostaną ujęte 3 tematy:  

1) Aktualizacja Statutu Gminy Olecko; 

2) Konsultacje społeczne; 

3) Nazewnictwo ulic i obiektów na terenie gminy Olecko. 

Aktualizacją statutu gminy komisja zajmie się od lutego, natomiast konsultacjami 

społecznymi od kwietnia.  
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Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

odnośnie zespołu do spraw nazewnictwa zaznaczył, iż już w poprzedniej kadencji były 

wnioski mieszkańców o nadanie nazw ulicom. W związku z powyższym zaproponował 

powołanie zespołu, w którym mogłyby pracować osoby spoza rady. Zespół opracowywałby 

wnioski i opinie w sprawie nazewnictwa ulic. Jego zdaniem zespół miałby dwa cele – 

diagnozowanie potrzeb i opinii mieszkańców w zakresie nazewnictwa ulic, przegląd obiektów 

gminy pod kątem nazewnictwa.  

W związku z tym, że trzy komisje przekazały sprawę do analizy Komisji Statutowej, to zespół 

powinien być powołany w ramach tej komisji. Kwestią do dyskusji jest, czy zespół powinien 

być stały, czy doraźny. Zapytał Sekretarz Gminy, czy jeśli komisja chciałaby powołać tego 

typu zespół, to powinien być przyjęty najpierw regulamin jego pracy.  

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

jej zdaniem regulamin powinien być przyjęty. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy komisja wyraża zgodę, aby zespół do spraw nazewnictwa powstał. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

wskazała, iż ma wątpliwości odnośnie zespołu. Komisja Statutowa ma prawo pracować nad 

nazewnictwem ulic. Osoby zainteresowane mogłyby być zaproszone na posiedzenie komisji 

jako głos społeczny. Decyzję o konkretnej nazwie podejmie rada. Nie widzi konieczności 

powoływania zespołu. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz  

zgodził się, że nad nazewnictwem ulic i obiektów można pracować w ramach Komisji 

Statutowej i jedynie zapraszać na posiedzenia osoby zainteresowane.  

Wpłynęły co najmniej trzy wnioski mieszkańców o nadanie nazwy ulicy, czyli diagnoza jest 

znana. Jego zdaniem nie ma potrzeby powołania zespołu.  

 

Po dyskusji komisja uznała, że prace nad nazewnictwem ulic i obiektów odbędą się                            

w ramach posiedzeń Komisji Statutowej. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz  

zapytał, co można nazywać w Olecku. 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

odpowiedziała, iż można nazywać obiekty fizjograficzne, które można zlokalizować, np. 

skwer położony przy ul. Kolejowej między ul. Wiśniową a budynkiem Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Olecku. Jeśli chodzi o alejki w parku trzeba byłoby określać 

obiekty numerami działek albo położeniem geograficznym.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

chciała wiedzieć, jak formalnie zostanie rozwiązana kwestia poinformowania pozostałych 

komisji, skoro skierowały one wniosek dotyczący nazewnictwa do analizy Komisji Statutowej.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

odpowiedział, że zostanie przekazane pismo ze stosowną informacją.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz  

zwrócił się z prośbą, aby termin posiedzenia komisji ustalać z większym wyprzedzeniem. 
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Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, czy Komisja Statutowa może mieć wpływ na powiadamianie radnych. Podała 

przykład korespondencji z Urzędu do spraw Cudzoziemców, o której radni dowiedzieli się                   

z mediów, a nie z urzędu.   

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz  

zaznaczył, iż należy odróżnić korespondencję kierowaną do Burmistrza i do rady. Burmistrz 

nie ma obowiązku przekazywać radnym korespondencji kierowanej tylko do niego. Nie widzi 

w tym względzie żadnego uchybienia. Ewentualnie można dokonać stosownej zmiany                   

w statucie gminy i zobowiązać Burmistrza, aby w sprawach kluczowych informował również 

radnych.   

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

podkreślił, że póki co komisja może zwrócić się z prośbą do Burmistrza o przesyłanie do 

wiadomości radnym spraw o kluczowym znaczeniu dla gminy. 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

prosiła mieć na względzie, że czasami pewne informacje trafiają do urzędu i nie zdają sobie 

sprawy, jakie mogą mieć konsekwencje i na ile ważny jest początek sprawy. 

 

Komisja zwróciła się z prośbą, aby do czasu stosownych zmian w statucie gminy, Burmistrz 

przesyłał do wiadomości radnym sprawy o kluczowym znaczeniu dla gminy Olecko. 

 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono.  

 

 

 

      Protokołowała                                                           Przewodniczący Komisji          

Małgorzata Adameit                                                        Wojciech Leonarczyk   


